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BRMG-KSiB-II.0012.9.2014 
 

 
PROTOKÓŁ NR 54–09/2014 

 
 

z posiedzenia Komisji Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, które odbyło się  
w dniu 27 października 2014 roku, a rozpoczęło się o godz. 15.45, w Sali Seana 
Lestera nr 003 w Nowym Ratuszu przy ul. Wały Jagiellońskie 1 w Gdańsku. 
 

Obecni: według załączonych list obecności, które stanowią załączniki nr 1 i nr 2 
do protokołu. 
 

Na stan sześciu (6) członków Komisji, w posiedzeniu uczestniczyło sześć osób (6), 
czyli było quorum do podejmowania prawomocnych decyzji.  
 

Posiedzeniu przewodniczył Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji 
Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska. 
 

Po stwierdzeniu quorum, otworzył 54 posiedzenie Komisji, powitał zebranych i 
poinformował, że porządek obrad został drogą elektroniczną wysłany do radnych w 
terminie regulaminowym - porządek stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
 

Godz. 15:45 

1. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie zawarcia 
Porozumień Międzygminnych pomiędzy Miastem Gdańsk a Miastem Sopot, Miastem 
Pruszcz Gdański, Gminą Pruszcz Gdański, Gminą Kolbudy, Gminą Żukowo o przyjęcie 
przez Miasto Gdańsk wykonywania zadań publicznych w zakresie zbiorowego 
transportu lokalnego – druk nr 1498. 
Referuje: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 

Godz. 15:50 

2. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie wyrażenia woli 
objęcia udziałów w podwyższonym kapitale zakładowym jednoosobowej spółki 
Gminy Miasta Gdańska działającej pod firmą Towarzystwo Budownictwa Społecznego 
„Motława” Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą w Gdańsku – druk nr 
1467. 
Referuje: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 
 

Godz. 15:55 

3. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę Rady 
Miasta Gdańska w sprawie ustalenia wysokości stawek opłat za zajęcia pasa 
drogowego dróg publicznych, których zarządcą jest Prezydent Miasta Gdańska na 
cele niezwiązane z budową, przebudową, remontem, utrzymaniem i ochroną dróg – 
druk nr 1476. 
Referuje: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska – Zarząd Dróg i Zieleni w Gdańsku 
 

Godz. 16:00 
4. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie wyboru biegłego 

rewidenta do zbadania sprawozdań finansowych: 
A)Centrum Sztuki Współczesnej Łaźnia za rok 2014 – druk nr 1485, 
B)Gdańskiej Galerii Miejskiej za rok 2014 – druk nr 1486, 
C)Cappelli Gedanensis za rok 2014 – druk nr 1487, 
D)Klubu Żak za rok 2014 – druk nr 1488, 
E)Gdańskiego Archipelagu Kultury za rok 2014 – druk nr 1489, 
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F)Polskiego Chóru Kameralnego „Schola Cantorum Gedanensis” za rok 2014 – druk nr 
1490, 
G)Miejskiego Teatru Miniatura za rok 2014 – druk nr 1491, 
H)Europejskiego Centrum Solidarności za rok 2014 – druk nr 1492, 
I)Muzeum Historycznego Miasta Gdańska za rok 2014 – druk nr 1493, 
J)Gdańskiego Teatru Szekspirowskiego za rok 2014 – druk nr 1494, 
K)Instytutu Kultury Miejskiej za rok 2014 – druk nr 1495. 
Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 
 

Godz. 16:10 
5. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie wyboru podmiotu 

uprawnionego do badania sprawozdania finansowego Gminy Miasta Gdańska za 2014 
r. – druk nr 1497. 
Referuje: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 

6. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 
sprawie poboru w drodze inkasa opłaty skarbowej oraz określenia inkasentów i 
wysokości wynagrodzenia za inkaso – druk nr 1482.  
Referuje: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 

7. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie określenia 
wysokości stawek i zwolnień w podatku od nieruchomości na terenie Miasta Gdańska 
– druk nr 1478.  
Referuje: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 

8. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie określenia zasad 
ustalania i poboru oraz terminu płatności i wysokości stawki opłaty miejscowej na 
terenie Miasta Gdańska – druk nr 1480.  
Referuje: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 

9. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie określenia 
wysokości stawek podatku od środków transportowych na terenie Miasta Gdańska – 
druk nr 1479.  
Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 
 

10. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie opłaty targowej – 
druk nr 1481. 

Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 
 

11. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającą uchwałę w 
sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska na lata 
2014 – 2040 – druk nr           .  

Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 
 

12. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska o zmianie uchwały w sprawie 
uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 2014 rok – druk nr           . 

Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 
 

Godz. 16:35 
13. Omówienie prognozy finansowej budżetu Miasta Gdańska w tym kwota 

przeznaczona na inwestycje oraz listy rankingowe dla programów operacyjnych.  
Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 
 

Godz. 16:45 
14. Omówienie realizacji planu inwestycyjnego oraz zgłoszonych wniosków 

inwestycyjnych.  
Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 
 



3 
 

15. Przyjęcie Sprawozdania z pracy w Komisji Strategii i Budżetu RMG za rok 2014. 
 

16. Sprawy wniesione, wolne wnioski, korespondencja. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG 
poinformował, że wpłynęły do Komisji do zaopiniowania projekty uchwały Rady 
Miasta Gdańska: 
- w sprawie zmiany Statutu Metropolitalnego Związku Komunikacyjnego Zatoki 
Gdańskiej – druk nr 1520, 
- w sprawie zmiany uchwały Rady Miasta Gdańska nr XIV/188/11 z dnia 30 czerwca 
2011 r. w sprawie zasad zbywania nieruchomości zabudowanych budynkami 
mieszkalnymi lub lokali mieszkalnych oraz warunków udzielania i wysokości stawek 
procentowych bonifikat – druk nr 1522. 
 
Przewodniczący zaproponował, aby projekty uchwał zawarte w drukach nr 1520 i 
1522 były omawiane w porządku posiedzenia kolejno:  jako pkt 1 A, 1 B.  
  
Następnie Przewodniczący poddał pod głosowanie przyjęcie przedstawionego 
porządku posiedzenia wraz z zaproponowaną zmianą polegającą na wprowadzeniu 
do porządku projektów uchwał druki nr 1520 i 1522.  
 

Komisja porządek wraz ze zmianami przyjęła i przegłosowała 
jednogłośnie - 5 głosami za. 
 

PUNKT – 1 
 
Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie zawarcia 
Porozumień Międzygminnych pomiędzy Miastem Gdańsk a Miastem Sopot, 
Miastem Pruszcz Gdański, Gminą Pruszcz Gdański, Gminą Kolbudy, Gminą 
Żukowo o przyjęcie przez Miasto Gdańsk wykonywania zadań publicznych w 
zakresie zbiorowego transportu lokalnego – druk nr 1498. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
30 października 2014 r. - BRMG-S.0006.371.2014). 
 

Pan Dimitris T. Skuras – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej, w imieniu 
wnioskodawcy, zreferował projekt uchwały. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG  
podziękował za przedstawienie projektu uchwały, a następnie przystąpiono do 
dyskusji.  
 
Radna Halina Leman – członek Komisji Strategii i Budżetu RMG 
Chciałam dopytać czy te terminy zostały już z tymi gminami uzgodnione?  
 
Pan Dimitris T. Skuras – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Żukowo tak naprawdę nie odpowiedziało nam na naszą propozycję, w związku z 
tym nie możemy dłużej czekać, bo nam nie wolno dłużej czekać. Stąd jeżeli 
Żukowo będzie chciało abyśmy kontynuowali świadczenie na ich rachunek tej usługi 
to będą musieli przyjąć te zasady, o których mówimy, które są zgodne z literą 
prawa. Jeszcze może dla wyjaśnienia podam, że w drukach, które żeśmy 
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rozprowadzali jest błąd w tekście tytułu uchwały. W wersji elektronicznej jest on 
prawidłowy stąd przysłaliśmy informację do Przewodniczącego Rady Miasta 
Gdańska, że w tytule uchwały wydrukowanej przez nas znalazł się błąd. W wersji 
elektronicznej jest prawidłowy.   
 
Z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji, Przewodniczący poddał pod głosowanie 
przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały zawartego 
w druku nr 1498. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 
Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i 
wyjaśnień przekazanych przez Pana Dimitrisa T. Skurasa – Dyrektora Wydziału 
Gospodarki Komunalnej, w wyniku przeprowadzonego głosowania, jednogłośnie - 5 
głosami za, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 1498 – 
bez poprawek. (Opinia nr 54-09/410-65/2014). 

 
PUNKT – 1 A 

 
Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie zmiany Statutu 
Metropolitalnego Związku Komunikacyjnego Zatoki Gdańskiej – druk nr 1520. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
30 października 2014 r. - BRMG-S.0006.393.2014). 
 

Pan Dimitris T. Skuras – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej, w imieniu 
wnioskodawcy, zreferował projekt uchwały. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG  
podziękował za przedstawienie projektu uchwały, a następnie z uwagi na brak 
głosów w dyskusji, Przewodniczący poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne 
zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały zawartego w druku nr 1520. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 
Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i 
wyjaśnień przekazanych przez Pana Dimitrisa T. Skurasa – Dyrektora Wydziału 
Gospodarki Komunalnej, w wyniku przeprowadzonego głosowania, jednogłośnie - 5 
głosami za, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 1520 – 
bez poprawek. (Opinia nr 54-09/411-66/2014). 

 
PUNKT – 1 B 

 
Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie zmiany 
uchwały Rady Miasta Gdańska nr XIV/188/11 z dnia 30 czerwca 2011 r. w 
sprawie zasad zbywania nieruchomości zabudowanych budynkami mieszkalnymi 
lub lokali mieszkalnych oraz warunków udzielania i wysokości stawek 
procentowych bonifikat – druk nr 1522.  
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(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
30 października 2014 r. - BRMG-S.0006.395.2014). 
 

Pan Roland Dudziuk – Kierownik Referatu Sprzedaży Lokali w Wydziale Skarbu, 
w imieniu wnioskodawcy, zreferował projekt uchwały. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG  
podziękował za przedstawienie projektu uchwały, a następnie przystąpiono do 
dyskusji.  
 
Radna Halina Leman – członek Komisji Strategii i Budżetu RMG 
Czy to znaczy, że jeżeli Wydział Gospodarki Komunalnej wyraża zgodę na 
powiększenie lokalu komunalnego o cześć jakąś należną to nie jest to 
równoznaczne ze zgodą Prezydenta Miasta na powiększenie tego lokalu, tak?   
 
Pan Dimitris T. Skuras – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Jest, bo wydział to Prezydent w tym wypadku. Natomiast nie jest to jednoznaczne 
co do warunków sprzedaży.  
 
Radna Halina Leman – członek Komisji Strategii i Budżetu RMG 
Czyli było 50%, a teraz mówi się, że może być ta powierzchnia powiększona jeszcze 
o 30% w stosunku do tej dopuszczalnej ustawowej i stosuje się tą bonifikatę 90%, a 
w pozostałych przypadkach w 50%. Tak zrozumiałam.  
 
Pan Dimitris T. Skuras – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
To jest jedyny wyjątek. To dotyczy sytuacji, w których tak naprawdę w obrębie 
współnajmu, bo to głównie w obszarze współnajmu występuje, nie możemy zbyć 
lokali bez pozostawienia wspólnej własności wspólnego przedpokoju, po to, żeby 
rozwiązać ten problem czasami dogadujemy się z takimi najemcami i zamieniamy 
się między sobą poszczególnymi powierzchniami czy lokalami. Jeżeli na skutek 
tego, za zgodą najemcy, nastąpi zmiana w tym obszarze i on będzie wówczas 
najemcą większego lokalu, wówczas zgodnie z tą zmianą nie straci uprawnienia do 
pełnej bonifikaty.  
 
Radna Halina Leman – członek Komisji Strategii i Budżetu RMG 
Ale pod warunkiem, że tylko te 30%, bo cały czas dopytuję, bo pan dyrektor wie, że 
ostatnio byłam z takimi właśnie osobami, które wyraziły zgodę na powiększenie 
powierzchni. 
 
Pan Roland Dudziuk – Kierownik Referatu Sprzedaży Lokali w Wydziale Skarbu 
Jeżeli nastąpi poszerzenie i ten najemca nie przekroczy tych 30%, mimo, że 
nastąpiło poszerzenie to dostanie 90% bonifikatę. W sytuacji kiedy w wyniku 
poszerzenia przekroczy te 30% to wtedy badamy. Powiedzmy czy w tym przypadku 
zgoda pana Prezydenta była przez 7 września 2011 i wtedy dostanie tą 90% 
bonifikatę, bo jeszcze był w stanie prawnym, gdzie była tylko ta 90% bonifikata, a 
jeżeli dostał tą zgodę po 7 września 2011 to już będzie za 50%. 
 
Radna Halina Leman – członek Komisji Strategii i Budżetu RMG 
Dziękuję bardzo.   
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Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG   
Nie jestem pewien czy przypadkiem w treści uchwały i w uzasadnieniu słowo po nie 
jest pomylone ze słowem przed. 
 
Pan Roland Dudziuk – Kierownik Referatu Sprzedaży Lokali w Wydziale Skarbu 
Nie, bo ten przepis jakby wyłącza to jest paragraf 4 ust. 1 pkt 5 i ten przepis jakby 
wyłącza stosowanie 90% bonifikaty. Tak jest skonstruowane. Zacytuję „Prezydent 
ma prawo udzielić bonifikaty w wysokości 90% od ceny nieruchomości zabudowanej 
budynkiem mieszkalnym lub lokalem mieszkalnym z zastrzeżeniem iż nie dotyczy to 
sprzedaży lokali poszerzonych”. Wyłączamy 90% bonifikatę w sytuacji po 7 
września.  
  
Z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji, Przewodniczący poddał pod głosowanie 
przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały zawartego 
w druku nr 1522. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 

Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu 
informacji i wyjaśnień przekazanych przez Pana Rolanda Dudziuka – Kierownika 
Referatu Sprzedaży Lokali w Wydziale Skarbu, w wyniku przeprowadzonego 
głosowania, jednogłośnie - 5 głosami za, pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały, zawarty w druku nr 1522 – bez poprawek. (Opinia nr 54-09/412-
67/2014). 

 
PUNKT – 2 

 
Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie wyrażenia woli 
objęcia udziałów w podwyższonym kapitale zakładowym jednoosobowej spółki 
Gminy Miasta Gdańska działającej pod firmą Towarzystwo Budownictwa 
Społecznego „Motława” Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą w 
Gdańsku – druk nr 1467. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
30 października 2014 r. - BRMG-S.0006.340.2014). 
 

Pani Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej, w imieniu 
wnioskodawcy, zreferowała projekt uchwały. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG  
podziękował za przedstawienie projektu uchwały, a następnie z uwagi na brak 
głosów w dyskusji, Przewodniczący poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne 
zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały zawartego w druku nr 1467. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 
Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i 
wyjaśnień przekazanych przez Panią Iwonę Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki 
Gospodarczej, w wyniku przeprowadzonego głosowania, jednogłośnie - 6 głosami 
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za, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 1467 – bez 
poprawek. (Opinia nr 54-09/413-68/2014). 

 
PUNKT – 3 

 
Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę 
Rady Miasta Gdańska w sprawie ustalenia wysokości stawek opłat za zajęcia 
pasa drogowego dróg publicznych, których zarządcą jest Prezydent Miasta 
Gdańska na cele niezwiązane z budową, przebudową, remontem, utrzymaniem 
i ochroną dróg – druk nr 1476.  
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
30 października 2014 r. - BRMG-S.0006.349.2014). 
 
Pan Piotr Kaptur – Zastępca Kierownika Działu ds. Zajęć Pasa Drogowego w 
Zarządzie Dróg i Zieleni w Gdańsku, w imieniu wnioskodawcy, przedstawił 
projekt uchwały. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG  
podziękował za przedstawienie projektu uchwały, a następnie przystąpiono do 
dyskusji.  
 
Radna Halina Leman – członek Komisji Strategii i Budżetu RMG 
Kto wydaje zezwolenie na umieszczanie takich pojemników? 
 
Pan Piotr Kaptur – Zastępca Kierownika Działu ds. Zajęć Pasa Drogowego w 
Zarządzie Dróg i Zieleni w Gdańsku 
My jako Zarząd Dróg i Zieleni. 
 
Radna Halina Leman – członek Komisji Strategii i Budżetu RMG 
Czyli państwo są zorientowani kto i to dotyczy firm? Nie wspólnot? 
 
Pan Piotr Kaptur – Zastępca Kierownika Działu ds. Zajęć Pasa Drogowego w 
Zarządzie Dróg i Zieleni w Gdańsku 
Generalnie unikamy wydawania takich zezwoleń, bo możemy się spotkać z 
zarzutem, że pas drogowy nie jest od tego, żeby tam te pojemniki umieszczać, ale 
tak jak powiedziałem, uprzedzając pani pytanie, czasami nie jesteśmy w stanie 
odmówić, bo widzimy, że nie ma takiej innej możliwości, a w pasie drogowym jest 
również miejsce, gdzie podziały są akurat dostosowane w 100% do potrzeb ruchu, 
ponieważ tych terenów jest troszkę więcej. Jesteśmy w stanie wskazać bezpieczne 
miejsce, gdzie taki śmietnik można zlokalizować.  
 
Radny Wiesław Kamiński - członek Komisji Strategii i Budżetu RMG  
Pytanie jest o stawkę. Jak państwo skalkulowaliście tą stawkę? 
 
Pan Piotr Kaptur – Zastępca Kierownika Działu ds. Zajęć Pasa Drogowego w 
Zarządzie Dróg i Zieleni w Gdańsku 
Kalkulujemy to na najniższym poziomie jaki jest tylko możliwy, dlatego, że chcemy 
zachęcać do tego, żeby takie pojemniki znalazły się w miejscu jak najbliżej 
klienta, czyli tego, który będzie te odpady tam ewentualnie wyrzucał. Jeżeli nie 
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ma innej możliwości to nie chcielibyśmy dodatkowo obciążać tych firm, czy tych 
jednostek, które się tym zajmują,  a na obecną chwilę jest to Zakład Utylizacji ze 
100% udziałem gminy, który realizuje te zamierzenia, ale również dotyczy to 
wszystkich innych jednostek, które będą w tym zakresie prowadziły tą działalność 
w przyszłości. Nie chcielibyśmy, żeby dodatkowo jeszcze obciążać dodatkowymi 
kosztami.  
 
Z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji, Przewodniczący poddał pod głosowanie 
przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały zawartego 
w druku nr 1476. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 

Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i 
wyjaśnień przekazanych przez Pana Piotra Kaptura – Zastępcę Kierownika Działu ds. 
Zajęć Pasa Drogowego w Zarządzie Dróg i Zieleni w Gdańsku, w wyniku 
przeprowadzonego głosowania, jednogłośnie - 6 głosami za, pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 1476 – bez poprawek. (Opinia 
nr 54-09/414-69/2014). 

 
PUNKT – 4 A 

 
Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie wyboru 
biegłego rewidenta do zbadania sprawozdań finansowych Centrum Sztuki 
Współczesnej Łaźnia za rok 2014 – druk nr 1485.  
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
30 października 2014 r. - BRMG-S.0006.358.2014) 
 
Pani Anna Czekanowicz – Drążewska – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Kultury, 
w imieniu wnioskodawcy, zreferowała projekt uchwały. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG  
podziękował za przedstawienie projektu uchwały, a następnie z uwagi na brak 
głosów w dyskusji, Przewodniczący poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne 
zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały zawartego w druku nr 1485. 
 
USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 
Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i 
wyjaśnień przekazanych przez Panią Annę Czekanowicz – Drążewską – Dyrektor 
Biura Prezydenta ds. Kultury, w wyniku przeprowadzonego głosowania, 
jednogłośnie - 6 głosami za, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w 
druku nr 1485 – bez poprawek. (Opinia nr 54-09/415-70/2014). 
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PUNKT – 4 B 
 

Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie wyboru 
biegłego rewidenta do zbadania sprawozdań finansowych Gdańskiej Galerii 
Miejskiej za rok 2014 – druk nr 1486. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
30 października 2014 r. - BRMG-S.0006.359.2014) 
 
Pani Anna Czekanowicz – Drążewska – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Kultury, 
w imieniu wnioskodawcy, zreferowała projekt uchwały. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG  
podziękował za przedstawienie projektu uchwały, a następnie z uwagi na brak 
głosów w dyskusji, Przewodniczący poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne 
zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały zawartego w druku nr 1486. 
 
USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 
Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i 
wyjaśnień przekazanych przez Panią Annę Czekanowicz – Drążewską – Dyrektor 
Biura Prezydenta ds. Kultury, w wyniku przeprowadzonego głosowania, 
jednogłośnie - 6 głosami za, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w 
druku nr 1486 – bez poprawek. (Opinia nr 54-09/416-71/2014). 

 
PUNKT – 4 C 

 
Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie wyboru 
biegłego rewidenta do zbadania sprawozdań finansowych Cappelli Gedanensis  
za rok 2014 – druk nr 1487. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
30 października 2014 r. - BRMG-S.0006.360.2014) 
 
Pani Anna Czekanowicz – Drążewska – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Kultury, 
w imieniu wnioskodawcy, zreferowała projekt uchwały. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG  
podziękował za przedstawienie projektu uchwały, a następnie z uwagi na brak 
głosów w dyskusji, Przewodniczący poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne 
zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały zawartego w druku nr 1487. 
 
USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 
Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i 
wyjaśnień przekazanych przez Panią Annę Czekanowicz – Drążewską – Dyrektor 
Biura Prezydenta ds. Kultury, w wyniku przeprowadzonego głosowania, 
jednogłośnie - 6 głosami za, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w 
druku nr 1487 – bez poprawek. (Opinia nr 54-09/417-72/2014). 
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PUNKT – 4 D 
 

Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie wyboru 
biegłego rewidenta do zbadania sprawozdań finansowych Klubu Żak za rok 2014 
– druk nr 1488.  
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
30 października 2014 r. - BRMG-S.0006.361.2014) 
 
Pani Anna Czekanowicz – Drążewska – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Kultury, 
w imieniu wnioskodawcy, zreferowała projekt uchwały. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG  
podziękował za przedstawienie projektu uchwały, a następnie z uwagi na brak 
głosów w dyskusji, Przewodniczący poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne 
zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały zawartego w druku nr 1488. 
 
USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 
Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i 
wyjaśnień przekazanych przez Panią Annę Czekanowicz – Drążewską – Dyrektor 
Biura Prezydenta ds. Kultury, w wyniku przeprowadzonego głosowania, 
jednogłośnie - 6 głosami za, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w 
druku nr 1488 – bez poprawek. (Opinia nr 54-09/418-73/2014). 

 
PUNKT – 4 E 

 
Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie wyboru 
biegłego rewidenta do zbadania sprawozdań finansowych Gdańskiego 
Archipelagu Kultury  za rok 2014 – druk nr 1489. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
30 października 2014 r. - BRMG-S.0006.362.2014) 
 
Pani Anna Czekanowicz – Drążewska – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Kultury, 
w imieniu wnioskodawcy, zreferowała projekt uchwały. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG  
podziękował za przedstawienie projektu uchwały, a następnie z uwagi na brak 
głosów w dyskusji, Przewodniczący poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne 
zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały zawartego w druku nr 1489. 
 
USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 
Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i 
wyjaśnień przekazanych przez Panią Annę Czekanowicz – Drążewską – Dyrektor 
Biura Prezydenta ds. Kultury, w wyniku przeprowadzonego głosowania, 
jednogłośnie - 6 głosami za, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w 
druku nr 1489 – bez poprawek. (Opinia nr 54-09/419-74/2014). 
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PUNKT – 4 F 
 

Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie wyboru 
biegłego rewidenta do zbadania sprawozdań finansowych Polskiego Chóru 
Kameralnego „Schola Cantorum Gedanensis”  za rok 2014 – druk nr 1490. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
30 października 2014 r. - BRMG-S.0006.363.2014) 
 
Pani Anna Czekanowicz – Drążewska – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Kultury, 
w imieniu wnioskodawcy, zreferowała projekt uchwały. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG  
podziękował za przedstawienie projektu uchwały, a następnie z uwagi na brak 
głosów w dyskusji, Przewodniczący poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne 
zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały zawartego w druku nr 1490. 
 
USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 
Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i 
wyjaśnień przekazanych przez Panią Annę Czekanowicz – Drążewską – Dyrektor 
Biura Prezydenta ds. Kultury, w wyniku przeprowadzonego głosowania, 
jednogłośnie - 6 głosami za, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w 
druku nr 1490 – bez poprawek. (Opinia nr 54-09/420-75/2014). 

 
PUNKT – 4 G 

 
Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie wyboru 
biegłego rewidenta do zbadania sprawozdań finansowych Miejskiego Teatru 
Miniatura  za rok 2014 – druk nr 1491.  
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
30 października 2014 r. - BRMG-S.0006.364.2014) 
 
Pani Anna Czekanowicz – Drążewska – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Kultury, 
w imieniu wnioskodawcy, zreferowała projekt uchwały. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG  
podziękował za przedstawienie projektu uchwały, a następnie z uwagi na brak 
głosów w dyskusji, Przewodniczący poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne 
zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały zawartego w druku nr 1491. 
 
USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 
Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i 
wyjaśnień przekazanych przez Panią Annę Czekanowicz – Drążewską – Dyrektor 
Biura Prezydenta ds. Kultury, w wyniku przeprowadzonego głosowania, 
jednogłośnie - 6 głosami za, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w 
druku nr 1491 – bez poprawek. (Opinia nr 54-09/421-76/2014). 
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PUNKT – 4 H 
 

Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie wyboru 
biegłego rewidenta do zbadania sprawozdań finansowych Europejskiego 
Centrum Solidarności  za rok 2014 – druk nr 1492. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
30 października 2014 r. - BRMG-S.0006.365.2014) 
 
Pani Anna Czekanowicz – Drążewska – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Kultury, 
w imieniu wnioskodawcy, zreferowała projekt uchwały. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG  
podziękował za przedstawienie projektu uchwały, a następnie z uwagi na brak 
głosów w dyskusji, Przewodniczący poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne 
zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały zawartego w druku nr 1492. 
 
USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 
Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i 
wyjaśnień przekazanych przez Panią Annę Czekanowicz – Drążewską – Dyrektor 
Biura Prezydenta ds. Kultury, w wyniku przeprowadzonego głosowania, 
jednogłośnie - 6 głosami za, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w 
druku nr 1492 – bez poprawek. (Opinia nr 54-09/422-77/2014). 

 
PUNKT – 4 I 

 
Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie wyboru 
biegłego rewidenta do zbadania sprawozdań finansowych Muzeum 
Historycznego Miasta Gdańska za rok 2014 – druk nr 1493. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
30 października 2014 r. - BRMG-S.0006.366.2014) 
 
Pani Anna Czekanowicz – Drążewska – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Kultury, 
w imieniu wnioskodawcy, zreferowała projekt uchwały. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG  
podziękował za przedstawienie projektu uchwały, a następnie z uwagi na brak 
głosów w dyskusji, Przewodniczący poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne 
zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały zawartego w druku nr 1493. 
 
USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 
Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i 
wyjaśnień przekazanych przez Panią Annę Czekanowicz – Drążewską – Dyrektor 
Biura Prezydenta ds. Kultury, w wyniku przeprowadzonego głosowania, 
jednogłośnie - 6 głosami za, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w 
druku nr 1493 – bez poprawek. (Opinia nr 54-09/423-78/2014). 
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PUNKT – 4 J 
 

Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie wyboru 
biegłego rewidenta do zbadania sprawozdań finansowych Gdańskiego Teatru 
Szekspirowskiego za rok 2014 – druk nr 1494. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
30 października 2014 r. - BRMG-S.0006.367.2014) 
 
Pani Anna Czekanowicz – Drążewska – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Kultury, 
w imieniu wnioskodawcy, zreferowała projekt uchwały. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG  
podziękował za przedstawienie projektu uchwały, a następnie z uwagi na brak 
głosów w dyskusji, Przewodniczący poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne 
zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały zawartego w druku nr 1494. 
 
USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 
Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i 
wyjaśnień przekazanych przez Panią Annę Czekanowicz – Drążewską – Dyrektor 
Biura Prezydenta ds. Kultury, w wyniku przeprowadzonego głosowania, 
jednogłośnie - 6 głosami za, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w 
druku nr 1494 – bez poprawek. (Opinia nr 54-09/424-79/2014). 

 
PUNKT – 4 K 

 
Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie wyboru 
biegłego rewidenta do zbadania sprawozdań finansowych Instytutu Kultury 
Miejskiej za rok 2014 – druk nr 1495. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
30 października 2014 r. - BRMG-S.0006.368.2014) 
 
Pani Anna Czekanowicz – Drążewska – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Kultury, 
w imieniu wnioskodawcy, zreferowała projekt uchwały. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG  
podziękował za przedstawienie projektu uchwały, a następnie z uwagi na brak 
głosów w dyskusji, Przewodniczący poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne 
zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały zawartego w druku nr 1495. 
 
USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 
Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i 
wyjaśnień przekazanych przez Panią Annę Czekanowicz – Drążewską – Dyrektor 
Biura Prezydenta ds. Kultury, w wyniku przeprowadzonego głosowania, 
jednogłośnie - 6 głosami za, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w 
druku nr 1495 – bez poprawek. (Opinia nr 54-09/425-80/2014). 
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PUNKT – 5 
 
Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie wyboru 
podmiotu uprawnionego do badania sprawozdania finansowego Gminy Miasta 
Gdańska za 2014 r. – druk nr 1497. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
30 października 2014 r. - BRMG-S.0006.370.2014) 
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska zreferowała projekt uchwały. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG  
podziękował za przedstawienie projektu uchwały, a następnie z uwagi na brak 
głosów w dyskusji, Przewodniczący poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne 
zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały zawartego w druku nr 1497. 
 
USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 
Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i 
wyjaśnień przekazanych przez Panią Teresę Blacharską – Skarbnik Miasta Gdańska, 
w wyniku przeprowadzonego głosowania, jednogłośnie - 5 głosami za, pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 1497 – bez poprawek. 
(Opinia nr 54-09/426-81/2014). 

 
PUNKT – 6 

 
Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 
sprawie poboru w drodze inkasa opłaty skarbowej oraz określenia inkasentów i 
wysokości wynagrodzenia za inkaso – druk nr 1482.  
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
30 października 2014 r. - BRMG-S.0006.355.2014) 
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska zreferowała projekt uchwały. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG  
podziękował za przedstawienie projektu uchwały, a następnie z uwagi na brak 
głosów w dyskusji, Przewodniczący poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne 
zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały zawartego w druku nr 1482. 
 
USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 
Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i 
wyjaśnień przekazanych przez Panią Teresę Blacharską – Skarbnik Miasta Gdańska, 
w wyniku przeprowadzonego głosowania, jednogłośnie - 4 głosami za, pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 1482 – bez poprawek. (Opinia 
nr 54-09/427-82/2014). 
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PUNKT – 7 
 

Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie określenia 
wysokości stawek i zwolnień w podatku od nieruchomości na terenie Miasta 
Gdańska – druk nr 1478. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
30 października 2014 r. - BRMG-S.0006.351.2014) 
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska zreferowała projekt uchwały. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG  
podziękował za przedstawienie projektu uchwały, a następnie przystąpiono do 
dyskusji.  
 
Radny Wiesław Kamiński - członek Komisji Strategii i Budżetu RMG  
Jakie szacujecie dochody z tego tytułu?  
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Biorąc pod uwagę działalność gospodarczą i lokale mieszkalne jest to kwota 1 mln 
500 tys. zł. Także nie jest to duży wzrost.  
 
Radny Wiesław Kamiński - członek Komisji Strategii i Budżetu RMG  
Mieć a nie mieć.  
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Jeżeli podatek od nieruchomości mamy dochody 351 mln zł to jednak ta kwota nie 
jest taką znaczącą kwotą. 
 
Radny Wiesław Kamiński - członek Komisji Strategii i Budżetu RMG  
Ale maksymalne stawki są stosowane.  
 
Z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji, Przewodniczący poddał pod głosowanie 
przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały zawartego 
w druku nr 1478. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 
Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i 
wyjaśnień przekazanych przez Panią Teresę Blacharską – Skarbnik Miasta Gdańska, 
w wyniku przeprowadzonego głosowania, 4 głosami za, przy 0 głosach przeciwnych i 
1 głosie wstrzymującym się, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w 
druku nr 1478 – bez poprawek. (Opinia nr 54-09/428-83/2014). 
 

PUNKT – 8 
 

Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie określenia 
zasad ustalania i poboru oraz terminu płatności i wysokości stawki opłaty 
miejscowej na terenie Miasta Gdańska – druk nr 1480.  
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
30 października 2014 r. - BRMG-S.0006.353.2014). 
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Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska zreferowała projekt uchwały. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG  
podziękował za przedstawienie projektu uchwały, a następnie z uwagi na brak 
głosów w dyskusji, Przewodniczący poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne 
zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały zawartego w druku nr 1480. 
 
USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 
Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i 
wyjaśnień przekazanych przez Panią Teresę Blacharską – Skarbnik Miasta Gdańska, 
w wyniku przeprowadzonego głosowania, jednogłośnie - 5 głosami za, pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 1480 – bez poprawek. 
(Opinia nr 54-09/429-84/2014). 

 
PUNKT – 9 

 
Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie określenia 
wysokości stawek podatku od środków transportowych na terenie Miasta 
Gdańska – druk nr 1479. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
30 października 2014 r. - BRMG-S.0006.352.2014) 
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska zreferowała projekt uchwały. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG  
podziękował za przedstawienie projektu uchwały, a następnie przystąpiono do 
dyskusji.  
 
Radny Wiesław Kamiński - członek Komisji Strategii i Budżetu RMG  
Jakie są stawki w Pruszczu? 
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
W Pruszczu jest po prostu inne rozłożenie rodzajów środków transportu. Niemniej 
stawki wyższe są niektóre stawki w Pruszczu, niektóre są niższe w Gdańsku. Jest 
różny rozkład. Mogę państwu dostarczyć wykaz różnych pojazdów, niemniej nie 
będę omawiała poszczególnych rodzajów. Mogę państwu przekazać do zapoznania 
się. Proszę.  
 
Z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji, Przewodniczący poddał pod głosowanie 
przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały zawartego 
w druku nr 1479. 
 
USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 
Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i 
wyjaśnień przekazanych przez Panią Teresę Blacharską – Skarbnik Miasta Gdańska, 
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w wyniku przeprowadzonego głosowania, 5 głosami za, przy 0 głosach przeciwnych i 
1 głosie wstrzymującym się, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w 
druku nr 1479– bez poprawek. (Opinia nr 54-09/430-85/2014). 

 
PUNKT – 10 

 
Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie opłaty 
targowej – druk nr 1481. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
30 października 2014 r. - BRMG-S.0006.354.2014) 
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska zreferowała projekt uchwały. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG  
podziękował za przedstawienie projektu uchwały, a następnie z uwagi na brak 
głosów w dyskusji, Przewodniczący poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne 
zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały zawartego w druku nr 1481. 
 
USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 
Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i 
wyjaśnień przekazanych przez Panią Teresę Blacharską – Skarbnik Miasta Gdańska, 
w wyniku przeprowadzonego głosowania, 5 głosami za, przy 0 głosach przeciwnych i 
1 głosie wstrzymującym się, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w 
druku nr 1481– bez poprawek. (Opinia nr 54-09/431-86/2014). 

 
PUNKT – 11 

 
Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 
sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska na 
lata 2014 - 2040 – druk nr 1512. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
30 października 2014 r. - BRMG-S.0006.385.2014) 
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska zreferowała projekt uchwały. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG  
podziękował za przedstawienie projektu uchwały, a następnie przystąpiono do 
dyskusji.  
 
Radny Wiesław Kamiński - członek Komisji Strategii i Budżetu RMG  
Czy ja dobrze liczę, że Górski o 5 mln mniej zapłaci za tą przebudowę układu? 
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Zapłaci o tyle mniej o ile są oszczędności po przetargowe.  
 
Radny Wiesław Kamiński - członek Komisji Strategii i Budżetu RMG  
Rozumiem, że mieliście umowę procentową do udziału, tak? 
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Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Nie.  
 
Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
Nie. Umowa z przedsiębiorcą przewidywała przede wszystkim taką kwestię, że jest 
do zrealizowania zakres rzeczowy i ten zakres rzeczowy zostanie zrealizowany, ale 
ponieważ podjęliśmy próbę uzyskania środków finansowych na dofinansowanie…  
 
Radny Wiesław Kamiński - członek Komisji Strategii i Budżetu RMG  
Rozumiem, czyli jego udział był jakiś tam procent.  
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Cały. On całość miał wykonać.  
 
Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
Ma wykonać określony zakres układu drogowego i sfinansować tą budowę w 100%, 
ale ponieważ wynik przetargowy jest niższy to by pan przedsiębiorca zrealizował 
zakres rzeczowy za mniejsze środki, a ponieważ jest dofinansowanie unijne to 
równowartość dofinansowania tego unijnego wpłaca do miasta na inny układ 
drogowy. 
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Czyli wszystko co było obiecane będzie zapłacone oprócz oszczędności po 
przetargowych. To jest oczywiste.  
 
Z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji, Przewodniczący poddał pod głosowanie 
przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały zawartego 
w druku nr 1512. 
 
USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 
Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i 
wyjaśnień przekazanych przez Panią Teresę Blacharską – Skarbnik Miasta Gdańska, 
w wyniku przeprowadzonego głosowania, 5 głosami za, przy 0 głosach przeciwnych i 
1 głosie wstrzymującym się, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w 
druku nr 1512– bez poprawek. (Opinia nr 54-09/432-87/2014). 

 
PUNKT – 12 

 
Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 
sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 2014 rok – druk nr 1513. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
30 października 2014 r. - BRMG-S.0006.386.2014) 
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska zreferowała projekt uchwały. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG  
podziękował za przedstawienie projektu uchwały, a następnie z uwagi na brak 
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głosów w dyskusji, Przewodniczący poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne 
zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały zawartego w druku nr 1513. 
 
USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 
Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i 
wyjaśnień przekazanych przez Panią Teresę Blacharską – Skarbnik Miasta Gdańska, 
w wyniku przeprowadzonego głosowania, 5 głosami za, przy 0 głosach przeciwnych i 
1 głosie wstrzymującym się, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w 
druku nr 1513 – bez poprawek. (Opinia nr 54-09/433-88/2014). 

 
PUNKT – 13 

 
Omówienie prognozy finansowej budżetu Miasta Gdańska w tym kwota przeznaczona 
na inwestycje oraz listy rankingowe dla programów operacyjnych.  

 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
To jest na razie wstępna prognoza w stosunku do danych zawartych w obecnie 
obowiązującym WPF-ie. Ta prognoza dokonana jest na podstawie projektowanego 
przez nas budżetu na rok 2015, co do którego dostaliście państwo wstępne 
założenia w miesiącu wrześniu. Oczywiście ta prognoza na nowy okres będzie 
dotyczyła lat 2015 – 2040. Ponieważ w roku 2015 skalkulowaliśmy większe dochody 
niż są zaprojektowane w bieżącym WPF-ie, jak też zaprojektowaliśmy wydatki 
według potrzeb przewidzianych na rok 2015 i na bazie tych wielkości, bieżąc pod 
uwagę rządowe informacje dotyczące kształtowania się PKB, wskaźnika inflacji, 
bezrobocia do roku 2040, które to dane stanowią bazę dla opracowania 
wieloletnich prognoz finansowych dla samorządów. Biorąc pod uwagę te wielkości 
sytuacja w Gdańsku jest dobra, ponieważ, może jeszcze powiem, że w wieloletniej 
prognozie finansowej mamy przewidziane tylko kredyty, na które mamy podpisaną 
umowę z Europejskim Bankiem inwestycyjnym. Mamy do zaciągnięcia  jeszcze 
kredyty w wysokości 185 mln zł i tylko mamy przewidziane te kredyty do 
zaciągnięcia. Jeżeli nam się będą te prognozy sprawdzać to biorąc pod uwagę w 
poszczególnych latach koszty związane z obsługa długu czyli ten wskaźnik wyliczany 
do obsługi długu w danym roku w stosunku do dopuszczalnego wskaźnika długu 
mamy możliwości do zaciągnięcia zobowiązań w poszczególnych latach, które 
umożliwią nam mam nadzieję realizację projektów inwestycyjnych, jako 
projektów, w których przewidywany jest wkład własny miasta i oczywiście też 
zadań inwestycyjnych, które są realizowane tylko ze środków budżetu miasta 
związanych z przebudową, modernizacją dróg w mieście. Na przykład biorąc pod 
uwagę rok 2015 wskaźnik obsługi długu planowany wynosi 5,6%, natomiast wskaźnik 
dopuszczalny do zaciągnięcia długu wynosi 10,35%, czyli mamy ponad 5% luzu do 
zaciągnięcia kredytu. Oczywiście robimy symulację ile możemy w poszczególnych 
latach zaciągnąć kredytu, by te wielkości, te wskaźniki były zachowane. Natomiast 
tak naprawdę zaprojektujemy dopiero wówczas jak będziemy wiedzieli, które 
projekty pod koniec roku 2015 w jakiej wysokości zostaną dofinansowane i które 
uzyskają akceptację. Także naszym zdaniem nie będzie jakiś większych problemów 
z finansowaniem tych przedsięwzięć inwestycyjnych.  
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Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG   
Jak wyglądamy z tymi przedsięwzięciami inwestycyjnymi, które szykujemy na ten 
czas przed nami? 

 
PUNKT – 14 

 
Omówienie realizacji planu inwestycyjnego oraz zgłoszonych wniosków 
inwestycyjnych.  
 
Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
Patrząc z punktu widzenia nowej perspektywy to nawet dzisiaj się jeden z 
projektów przewinął czyli: 
• szkoła wspólna z partnerami z Kolbud i z Pruszcza. Bardzo ciekawy projekt i 

pierwszy w Polsce na razie i tej wersji się trzymamy póki nas ktoś z błędu nie 
wyprowadzi najlepiej realizacją jakąś. Projekt skomplikowany, bo tam jest 
kilkanaście możliwych źródeł finansowania. Będzie to bardzo ciekawy projekt, 
ale też szalenie potrzebny, stąd ta decyzja partnerów, a dofinansowanie tylko 
by mogło pomóc w jego realizacji. Te przygotowania się dzieją.  

• Jeśli chodzi o realizację to chcielibyśmy bardzo jeśli chodzi o transport, o układ 
drogowy kolejne środki pozyskiwać. Oczywiście w tej chwili przechodzimy 
aktualizację programu Gdańska południe i już programujemy dokumentację. 
Udało się uzyskać dofinansowanie dla samej dokumentacji projektowej dla ulicy 
Nowej Bulońskiej Północnej, Nowej Jabłoniowej, i to jest projektowane. Nowa 
Bulońska na ukończeniu. Nowa Jabłoniowa w trakcie projektowania. I to jest z 
myślą o nowej perspektywie oczywiście.  

• Też analizujemy temat związany z Drogą Zieloną, Spacerową. To jest to 
wspólne zamówienie z gminą Sopot, miastem Sopot na takie studium tego 
układu drogowego.  

• Jeśli chodzi o te opracowania związane z układem drogowym. Łączymy też 
rozwiązania, które dzieją się w środku miasta, czyli na przykład z inwestycją 
związaną z Targiem Siennym i Rakowym jest część układu drogowego 
realizowany staraniem inwestora, a cześć z tego układu drogowego czyli drugi z 
wiaduktów, wiadukt Biskupia Górka jest projektowany przez Zarząd Dróg i 
Zieleni. To jest ta nowa perspektywa z układem drogowym czyli Gdańsk 
Południe, ta rama związana z Drogą Zielną i Nową Spacerową i z partycypacją 
też innych samorządów.  

• Zapytaliśmy o to wsparcie również Gdynię, która powinna być zainteresowana 
szczególnie górnym przebiegiem. To już jest Nowa Kielnieńska. 

• Nowa Politechniczna to też dla nas też ważne przedsięwzięcie z punktu 
widzenia co prawda układu tramwajowego, ale na pewno nie bez wpływu na 
układ drogowy. To są przyszłe pozycje, nazwijmy to roboczo GPKM IV, bo tutaj 
nam się projekt do tej pory Gdańskiego Projektu Komunikacji Miejskiej zamykał 
przy liczbie rzymskiej III i miał odmiany A, B, C i dzięki temu uda się cały zakres 
zrealizować. Projekt A mamy za sobą, B to przypomnę jest linia na Piecki 
Migowo do połączenia do PKM-ki od Siedlec i z odnogą w Bulońską, a III C to są 
Stogi z bardzo ważnym mostem Siennickim i wreszcie będziemy mogli na wyspę 
Stogi pojechać nowymi tramwajami. Oczywiście zostanie nam jeszcze odcinek 
do pętli na Stogach, ale myślę, że najgorsze mielibyśmy za sobą i oczywiście 
infrastruktura towarzysząca PKM-ce. To się zawiera w GPKM III C. Czyli teraz 
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czas na GPKM IV czyli kolejne linie tramwajowe. Być może Gdańsk Południe. 
Układ drogowy też będzie realizowany dwu funduszowo, czyli układ drogowy na 
przykład z RPO, a układ tramwajowy z Centralnego Projektu Tramwajowego 
czyli GPKM IV na przykład.  

• Szukamy też innych źródeł i chcę powiedzieć poza, to znaczy to jest źródło 
unijne, ale idzie w trybie bezpośrednio do komisji, czyli wspólnie z Portem 
chcemy zawnioskować o rozwój układu drogowego obsługującego zarówno Port 
jak i ważne tereny z punktu widzenia GARG-u i InvestGDA i tutaj ubiegamy się o 
takie dofinansowanie bezpośrednio z komisji nie są obsługiwane przez SUBT, bo 
taka jest struktura. To jest jedno z nowych źródeł i mamy nadzieję, że uda nam 
się sfinansować dokumentację, a później realizację tego zakresu.  

• Kolejne etapy STER-u czyli trasy rowerowe.  
• Jeśli mówić o konsekwencji, kontynuacji pewnych działań to projekt 

przeciwpowodziowy zwany też na roboczo Ochroną Wód Zatoki Gdańskiej II czyli 
tu byśmy mieli nawiązanie do poprzedniej edycji naszego projektu. To są do 
realizacji kolejne zbiorniki, kolejne potoki, kolejne odcinki kanalizacji 
deszczowej związane z tym zadaniem.  

• Wspomniana tutaj też na posiedzeniu termomodernizacja. Okazuje się, 
ponieważ dobrze nam poszło pierwsze pilotażowe podejście z 
termomodernizacją postanowiliśmy tym razem skorzystać z puli dostępnej na 
modernizację obiektów oświatowych i pomnożyć ją robiąc z fragmentu tej 
kwoty projekt termomodernizacyjny i udało się pozyskać ponad 5 mln zł 
dodatkowego wsparcia na termomodernizację i to akurat nie jest związane do 
końca z cyklami unijnymi. Po prostu Narodowy Fundusz Ochrony Środowiska ze   
specjalnego Funduszu Klimatycznego ma możliwość realizacji takich projektów 
więc my z nich korzystamy. Teraz idziemy z kolejną edycją i już gdzieś myślimy 
o kolejnych.  

• GOKF to takie rozwiązanie dla nas też ważne, bo projekt lekkoatletyczny, który 
ma bardzo dużą szansę na bycie na liście trzech najważniejszych inwestycji 
centralnych sportowych. Będzie się to wiązało z tym, że będziemy mogli jako 
miasto 50% refundacji otrzymać z modernizacji i przebudowy GOKF-u. Mamy na 
lata 2015-16 te środki zabezpieczone pod kątem wkładu własnego. I to jest dla 
nas też ważne, chociaż tutaj wyniki będą w I kwartale 2015, bo wtedy będziemy 
mówić o tej liście inwestycji centralnych jaką szansę ma być GOKF. Bardzo duże 
szanse. 

• Realizujemy też tematy związane z pewnymi partnerstwami np. przebudowa 
Hali Oliwia to jest partnerstwo miasta jako wkład własny do projektu, w którym 
ministerstwo sportu 50% przeznacza środków na realizację programu. 
Beneficjentem jest Stoczniowiec jako klub, jako ten, który dzisiaj zarządza 
Oliwią, halą, ale to partnerstwo z miastem jest bardzo potrzebne. Dzięki temu 
cały program jest jakby podwojeniem dotacji sportowej. 

• Meissnera to kolejny przykład, gdzie boisko realizowane jako ogólnodostępne. 
Ma dotację  1 mln zł z funduszu sportowego obsługiwanego przez Urząd 
Marszałkowski i jeśli udała by nam się operacja z operatorem to jeszcze środki z 
operatora też wspierały by tą budowę, bo chcemy zaproponować taką 
konstrukcję właśnie z operatorem.  

• Kolejne takie projekty z partnerstwami to też wspieramy naszych strażaków, 
strażnica przy ul. Jabłoniowej. Tutaj strażacy dostają wsparcie rządowe, ale 
bez wsparcia miejskiego w kwocie 1 mln zł nie spięto by tego zadania, więc 



22 
 

udało się to połączyć. Nasze DRMG będzie pomagać przy realizacji tego 
projektu. To jest ważny projekt, bo jest wsparcie rządowe, ale potrzebna jest 
tam lokalizacja, bo do obwodnicy i do tego rejonu miasta straż pożarna jeździ z 
centrum. Ta strażnica by była bardzo strategiczna. Nie byłaby tylko strażnicą, 
ale też i możliwością stacjonowania tam karetek pogotowia.  

• Stągiewna to kolejny taki przykład, kiedy realizujemy ulice w „pakiecie” 
zadania Wyspa Spichrzów, bo nabrzeża Wyspy Spichrzów, projekt europejski 
zakończony. Środka Wyspy Spichrzów brakuje w takich kategoriach, że jeszcze 
w tej chwili toczą się negocjacje z dwoma chętnymi inwestorami. Równolegle 
realizujemy Stągiewną jako ten element miejski. To będzie też szalenie ważne 
zadanie.  

• Kolejne boiska do realizacji. 
• Kolejne chodniki, bo wieloletni program chodnikowy wchodzi jak też słyszeliśmy 

do kolejnej edycji. To jest bardzo ważne zadanie, ponieważ trzeba określać 
chodniki do realizacji, koordynować tą realizację, bo nam mogło by się 
wydawać, że to jest kawałeczek chodnika do położenia, a tam trzeba się z 
gestorami zsynchronizować, ustalić wspólne działanie, nie tylko z miejskimi, 
więc to wszystko udaje się mozolnie przygotowywać i przeprowadzać. Już 
chcemy o tyle przyspieszać, że program chodnikowy w 2014 roku miał pomysł i 
realizację. Edycja 2015 już w 2014 przygotowana i już za moment startujemy. 
Natomiast do końca tego roku chcielibyśmy już przygotować pierwsze 
propozycje do edycji 2016-17, żeby dać gestorom szansę na przygotowanie się. 
Też projekt, który będzie miał swoje edycje.  

• Budżet obywatelski z kolejnymi edycjami, też coraz bardziej wymagający, bo 
czasem ta koordynacja powoduje, że trzeba mocno popracować przy osiągnięciu 
efektu.  

• Kładka na Ołowiankę. Wreszcie doczekamy się za moment projektu z 
uzgodnieniami. Partnerstwo, współpraca Marszałka, Prezydenta i EDF i 
będziemy mogli mówić w latach 2015-16 o realizacji tego przedsięwzięcia. 

• Do tego jeszcze też szukamy, ciągle chcemy być gotowi z projektami pod 
subwencje drogowe, które otrzymujemy i pod schetynówki. Mało tego jest. 

 
Radny Wiesław Kamiński - członek Komisji Strategii i Budżetu RMG  
Jedyna inwestycja jaka jest kosztochłonna to jest ten tunel pod Pachołkiem. Może 
by pan coś powiedział co tam się dzieje?  
 
Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
Jesteśmy na takim etapie, że mamy zebrane dokumenty studyjne, które wyraźnie 
mówią o tym, że szacowany koszt tego przedsięwzięcia, podział na zadania jest 
określony.  
 
Radny Wiesław Kamiński - członek Komisji Strategii i Budżetu RMG  
Na jaką kwotę? Na 2 mld ostatnio słyszałem.  
 
Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
Jeżeli podzielimy to na dwa zadania i umówmy się, że ten ciąg główny Aleja 
Niepodległości i Grunwaldzka będą tym punktem styku, kiedy pierwsze zadanie by 
się zaczęło, czyli od Grunwaldzkiej do obwodnicy z tunelem pod Pachołkiem, a 
drugi odcinek mamy od Ergo Areny, ponieważ ta kładka, którą się wchodzi do Ergo 
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Areny to jest właśnie kładka nad Drogą Zieloną. Nie bez powodu jest to tak 
zrealizowane. Czyli w tamtą stronę by też wędrowała Droga Zielona aż do 
skrzyżowania z Hallera, czyli ten przebudowywany układ ulicy Czarny Dwór z 
Hallera to jest końcówka tej Drogi Zielonej. Oczywiście ta część przebiegająca po 
terenie Gdańska jest znacznie tańsza, dlatego, ze od Ergo Areny do PGE Areny to 
jest rząd wielkości dwustu kilkudziesięciu milionów złotych w zależności od 
wariantu. Tam kilka wariantów jest rozpisanych. Natomiast w druga stronę czyli z 
Pachołkiem do obwodnicy też zależy od tego, czy mówimy o odcinku, który skończy 
się na wysokości obwodnicy zachodniej, czyli bez nowej Kielnieńskiej czy mówimy 
o odcinku, który będzie nową Kielnieńską, czyli poprowadzi nas do obwodnicy 
metropolitalnej w okolicach Chwaszczyna, bo jeżeli mówimy o tym maksymalnym 
zakresie to łącznie obu wariantów koło 1 mld 400 mln zł. Oczywiście, gdyby się 
okazało, że istnieje szansa pozyskania 85% dofinansowania i jako partnerzy do tego 
projektu musielibyśmy włożyć „tylko” 15%, które dzieliło by się na Gdynię, Sopot i 
Gdańsk.   
 
Radny Wiesław Kamiński - członek Komisji Strategii i Budżetu RMG  
Ale w tej prognozie są takie dofinansowania, nie tylko do 50%?    
 
Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
W tej nowej perspektywie dofinansowania są możliwe nawet do 100%, tylko 
wszystko zależy od źródła. To nie jest jeszcze doprecyzowane w skali kraju, ale 
problem polega na tym, że jest magiczne słówko do, a to oznacza, że można mieć 
tak jak w Ochronie Wód Zatoki Gdańskiej 20% dofinansowania do zmniejszonego 
projektu o połowę czyli 10%. Takie były zamiary, natomiast dzisiaj to 
dofinansowanie ciągle jest możliwe na dużym poziomie i ono jest kluczem z punktu 
widzenia kraju, nie chodzi tylko o beneficjentów typu Gdańsk, ale o wszystkich w 
kraju, tym więcej zrobimy projektów z nowej perspektywy im większe będzie 
dofinansowanie, bo jeżeli znowu będziemy skazani na wkład własny typu 85% to… 
 
Radny Wiesław Kamiński - członek Komisji Strategii i Budżetu RMG  
Rozumiem. Ile minimalnie dofinansowania, żeby ruszyć z tą inwestycją? Jak 
szacujecie? 
 
Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
Takich szacunków nie robiliśmy co do minimalnej kwoty, dlatego, że przede 
wszystkim koszt jest dzisiaj szacunkowy. Nie mówimy o dokumentacji projektu 
tylko o pewnych koncepcjach.  
 
Radny Wiesław Kamiński - członek Komisji Strategii i Budżetu RMG  
Czyli nie myślicie w ten sposób? 
 
Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
Myślę, że bardzo dużo zależy od wkładu własnego i od partnerów, bo tak naprawdę 
jako miasto Gdańsk nie będziemy realizować tego sami. Jest Sopot i pytamy też 
Gdynię. Nowa Kielnieńska nie dość, że po terenie Gdyni przebiega, ale wchodząc w 
analizy komunikacyjne nowej Kielnieńskiej to jest ulga dla Gdyni. Dlatego też 
Gdynia takie zapytanie otrzymała i czekamy na stanowisko. Gdańsk z Sopotem 
zapytali Gdynię o udział w tym projekcie i myślę, że od tej odpowiedzi też dużo 
zależy. Generalnie wiemy na czym ten projekt powinien polegać i jakie ma 
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potencjalne odcinki i pewnie gdzieś jest taka teza, że jak nie z Unii i teraz przy 
dużym finansowaniu to pewnie będzie trudno to zrealizować. 
 
Radny Wiesław Kamiński - członek Komisji Strategii i Budżetu RMG  
Jeszcze niech pan mi powie o modernizacji hali Oliwii. Te drugie 50% miasto czy 
Stoczniowiec?  
 
Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
Stoczniowiec ma tam niewielki udział kwotowy. Generalnie wywalczył 
dofinansowanie. Te dofinansowanie jest szacowane na kwotę ok. 8,5 mln zł z 
ministerstwa. Udział miasta jest ok. 8 mln zł. Czyli w pakiecie ok. 16 mln zł. 
 
Radny Wiesław Kamiński - członek Komisji Strategii i Budżetu RMG  
Czyli 50 miasto 50 ministerstwo? 
 
Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
Myśmy w podobnym trybie realizowali dach. Tutaj było dużo większe 
dofinansowanie. Teraz był porządnie zrobiony na długie lata z systemem 
monitoringu dachu.   
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG   
Przy tego typu inwestycjach czy my też nie staramy się o dofinansowanie 
przebudowy GOKF-u z ministerstwa sportu?   
 
Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
Ze sportu na 50% i tak jak wspomniałem w pierwszym kwartale 2015 powinna być 
decyzja ministerstwa sportu o tzw. centralnych inwestycjach sportowych w 
zakresie lekkiej atletyki i GOKF, i z tego co wiemy tzw. PZLA chce zgłosić trzy takie 
inwestycje z czego nr 2 jest GOKF w Gdańsku. W zeszłym roku PZLA zgłosiła 6 
takich inwestycji i wszystkie otrzymały dofinansowanie, 50% dofinansowania.  
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG   
Rozumiem, że my też jesteśmy gotowi, żeby w tym uczestniczyć?  
 
Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
Mamy wszystko gotowe. W zasadzie moglibyśmy uruchomić przetarg, gdybyśmy 
mieli całą kwotę zabezpieczoną. Na razie mamy zabezpieczone 50%. Ministerstwo 
stoi na stanowisku, że powinniśmy sami wystartować, a oni nam zrefundują te 
wydatki, ale znowu warunkiem jest bycie na tej liście. Więc oto zabiegamy, 
żebyśmy dostali taką informację, że GOKF na tej liście się znajduje jako inwestycja 
centralna. Z takich drobniejszych rzeczy są jeszcze partnerstwa, które się dzieją w 
budżecie. Takim przykładem, bo pewni ich będzie więcej to jest ulica Przemyska, 
gdzie z inwestorem realizujemy przy procentowym udziale przebudowę układu 
drogowego, ponieważ nie cala przebudowa wynikała z wpływu inwestora więc jako 
miasto partnerujemy w tym przedsięwzięciu, bo pozyskamy też cel publiczny w 
postaci obiektów, które tam się pojawią i możliwości korzystania z nich. Mobilność 
to taki projekt, który przesunął się nam na przyszły rok, ale projekt o tyle ciekawy, 
że chcemy nabyć 4 pojazdy elektryczne, ale też zrobić punkty ładowania i trochę 
rozpowszechnić ten sposób. Tym bardziej, że same punkty ładowania są 
dofinansowane z funduszy  środowiskowych. Chcielibyśmy ostatecznie dojść do 
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takiej sieci tych stacji ładowania i można by było taką mapkę mieć i kwazi 
operatora i promować te pojazdy elektryczne w postaci systemowej tak jak są 
miejsca dla inwalidy na każdym parkingu, to może na kilku parkingach by było 
ekstra  miejsce dla pojazdu elektrycznego, albo przepis, który mówi, że pojazd 
elektryczny może po buspasie jeździć jako takie uprzywilejowanie, żeby taki 
pojazdy się pojawiały. To jest projekt łączony trochę miękki trochę inwestycyjny.  
Basen na Osowej to też kolejna sytuacja, która wynikła też ze sposobu realizacji 
szkoły w Kokoszkach, bo tam zamówiliśmy pięciokrotnie powtarzalną dokumentację 
na szkołę z basenem. Prosiliśmy przy wycenie o wycenę odrębnie basenu. W 
pakiecie ze szkołą okazało się, że basen, który nam się kojarzył do tej pory z kwotą 
20 mln zł potrafi kosztować 7. To wynika z tego, że bardzo mocno usiedliśmy do 
projektu basenu przy okazji tej szkoły, chodzi oto, że basen był zróżnicowany, był 
prostopadłościanem i wtedy były inne koszty eksploatacji, budowy itd., plus 
nowoczesne narzędzia do eksploatacji typu solary, które powoduje, że ten basen 
jest tańszy i co powoduje, że dzisiaj basen w Osowej, który będzie tam 
realizowany będzie jako adaptacja basenu z Kokoszek.  
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG   
Dziękuję bardzo. Myślę, że równocześnie omówiliśmy te plany inwestycyjne, 
zgłoszone wnioski.        
 

PUNKT – 15 
 

Przyjęcie Sprawozdania z pracy w Komisji Strategii i Budżetu RMG za rok 
2014. 
 
Radny Piotr Grzelak poruszył temat frekwencji na posiedzeniach komisji, na 
który uzyskał odpowiedź, że jest ona wyliczana na podstawie list obecności. 
 
Komisja, w wyniku przeprowadzonego głosowania, jednogłośnie – 5 głosami za 
przyjęła sprawozdanie. 
 
Sprawozdanie stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 
PUNKT – 16 

 
Sprawy wniesione, wolne wnioski, korespondencja. 

 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG   
Poprosiłem o rozmowę na temat systemu zbiórki odpadów. W informacjach 
prasowych, które pojawiły się po konferencji prasowej pana Prezydenta Lisickiego 
zainteresowały mnie, bo to istotny fragment pieniędzy, którymi gmina zarządza 
rocznie. Istotne inwestycje z naszej strony również i pojawiły się tam, z mojego 
punktu widzenia, istotne informacje na temat tego na co położyć priorytet przy 
zbiórce odpadów. Panie dyrektorze ja nie chciałbym, żebyśmy wchodzili w jakieś 
szczegóły, ale raczej, żeby złapać szeroki obraz tego co jest istotne. Jeżeli w tej 
chwili jakaś zmiana priorytetów to czy naciski, czy akcentów rozłożenie miałoby 
być inne to z czego to wynika i w jakim kierunku miałoby to nas zaprowadzić.   
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Pan Dimitris T. Skuras – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej przedstawił 
prezentację, która stanowi załącznik nr 5 do protokołu.  
Powiedział m. in., że ilość nielegalnych wysypisk raczej spada. Zmiana ustawy 
dopuszcza wydatkowanie środków na usuwanie nielegalnych wysypisk, w związku z 
tym będzie to koszt kwalifikowany systemu.    
 
Przewodniczący Maciej Krupa dopytał o nielegalne wysypiska śmieci i o to, czy 
może to być koszt kwalifikowany.  
 
Pan Dimitris T. Skuras potwierdził, że tak może być jeżeli w życie wejdzie ustawa.  
Natomiast pan Piotr Kaptur - Zastępca Kierownika Działu ds. Zajęć Pasa Drogowego 
w Zarządzie Dróg i Zieleni w Gdańsku powiedział, że jest to propozycja Podkomisji 
sejmowej.  
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG   
Czyli to w oryginalnej ustawie nie było?  
 
Pan Dimitris T. Skuras – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Dzisiaj nie można. Dzisiaj jest to koszt ZDiZ-tu. Natomiast jest propozycja takiej 
zmiany i jeżeli zgodzi się z tym Senat i Prezydent to będzie to przedmiotem 
kwalifikowanym. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG   
Czyli w oryginalnym tekście ustawy tego nie było? 
 
Pan Dimitris T. Skuras – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Nie. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG   
Kiedy ona będzie rozpatrywana?  
 
Pan Dimitris T. Skuras – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Ona jest w Senacie.  
 
 
W dalszej części dyskusji Przewodniczący Maciej Krupa odniósł się do innej kwestii. 
Powiedział m. in.:   
Biorąc pod uwagę wzrost ilości produkowanych przez mieszkańców śmieci, 
ujawnianych przez mieszkańców śmieci i możliwość doliczenia do opłaty kosztów 
likwidacji wysypisk nielegalnych, czy oceniacie, że w kolejnej umowie możemy 
zakładać wzrost opłaty? 
 
Pan Dimitris T. Skuras – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Wydaje się, że nie. Nie wiemy oczywiście jak zachowa się rynek. To zależy jak 
zachowa się rynek co do usług na kolejny okres zamówień. Jeżeli rynek zachowa się 
dość spokojnie, to nie. Koszt wysypisk to jest niewielki procent czy ułamek promila 
w stosunku do kosztów systemu.  
 
Radna Halina Leman – członek Komisji Strategii i Budżetu RMG 
Czy coś słychać z rynku? Czy są to dla nich korzystne umowy?  
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Pan Dimitris T. Skuras – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
W przypadku konsolidacji firm mówi się, że firmy świadczą usługi poniżej kosztów i 
mówi się generalnie w Polsce o 30%.  
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG   
Czyli rynek ma zamiar iść w kierunku przeciwnym do zakładanego w ustawie, czyli 
tam, gdzie był podział na sektory będą się jednoczyć bo łatwiej jednej firmie 
obsługiwać całą gminę.  
 
Pan Dimitris T. Skuras – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Dokładnie.  
 
Pan Piotr Kaptur - Zastępca Kierownika Działu ds. Zajęć Pasa Drogowego w 
Zarządzie Dróg i Zieleni w Gdańsku 
W Poznaniu stawki chodzą w okolicach 300-400 zł, w zależności jaki rodzaj 
odpadów firma odbiera, a u nas 100 zł. Średnia to jest 170 zł. Także myślę, że 
najbliższy rok to na pewno będzie w górę, ale chyba jeszcze mamy szansę się 
utrzymać w rygorze tej stawki, którą mamy.    
 
Pan Dimitris T. Skuras – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Będziemy liczyć. 
 
Po zakończonej prezentacji Przewodniczący podziękował za przedstawione 
informacje, a w związku z tym, że nie było więcej spraw wniesionych, wolnych 
wniosków czy korespondencji posiedzenie zostało zakończone -  godz.17:45. 
 
 
 

 
                         Przewodniczący 

                         Komisji Strategii i Budżetu RMG 
 

 

                        Maciej Krupa 
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Plan wystąpienia

• 1. Cele, zespół realizujący, struktura i  harmonogram projektu

• 2. Dlaczego warto walczyć o wspólny obszar metropolitalny ?

• 3. Potencjał OM –wyniki diagnoz 

• 4. Kontekst krajowy i międzynarodowy

• 5. Rada Miasta Gdańska – w jaki sposób może się zaangażować



Cele projektu

► Dokonanie wieloaspektowej analizy OM

► Identyfikacja głównych szans i wyzwań rozwojowych 

► Identyfikacja sfer docelowej współpracy metropolitalnej

► Ustalenie sposobu i zakresu prowadzenia współpracy metropolitalnej

►Wypracowanie mechanizmów efektywnej współpracy pomiędzy JST, 

kluczowymi partnerami społeczno-gospodarczymi oraz mieszkańcami OM

► Uspołecznienie procesu analitycznego i budowy Strategii poprzez prowadzenie 
konsultacji wewnętrznych i konsultacji społecznych

►Wzmocnienie kompetencji JST do zgłaszania i wdrażania działań w praktyce 
realizujących zapisy Strategii
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Realizujący Projekt

� Konsorcjum 

� Instytut Rozwoju, Sopot

� Instytutu Geografii i Przestrzennego Zagospodarowania 
Polskiej Akademii Nauk, Warszawa

� Kierownik projektu

� prof. dr hab. Krystyna Gawlikowska- Hueckel

� Koordynator merytoryczny ze strony IGiPZ PAN

� prof. dr hab. Tomasz Komornicki
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Etap I Etap II Etap III 

Etapy realizacji projektu

Diagnoza
Strategia 

2030

Koncepcja 
Przestrzenna 

OM

Stan obecny Stan docelowy + Wzmocnienie kompetencji 

20 listopad 2014 kwiecień 2015 grudzień 2015

Gdzie jesteśmy? Gdzie chcemy być w 2030 roku?         

Jak chcemy to osiągnąć?    Koncepcja przestrzenna OM

Diagnozy sektorowe Strategia 2030 Warsztaty dla JST

Diagnoza ogólna OM                           Polityki rozwojowe Podręczniki i doradztwo
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Diagnoza
2030 OM



Obszary diagnoz 

● Kapitał ludzki i społeczny

– Kapitał społeczny 

– Rozwój zasobów ludzkich OM

– Demograficzno-osadnicze uwarunkowania rozwoju OM i migracje

● Gospodarka

– Kluczowe i potencjalne  motory rozwoju gospodarczego OM 

– Nauka, innowacyjność i przedsiębiorczość w OM 
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– Nauka, innowacyjność i przedsiębiorczość w OM 

– Internacjonalizacja gospodarki OM

● Środowisko i infrastruktura transportowa oraz energetyczna

– Infrastruktura transportowa OM na tle uwarunkowań przestrzennych

– Bezpieczeństwo energetyczne i środowisko przyrodnicze OM 

● Gospodarka poza „core”

Rola małych miast i obszarów wiejskich w rozwoju OM

Zarządzanie OM



Harmonogram prac w ramach Etapu 1

• 26 czerwca – 4 lipca Konsultacje wewnętrzne – Runda 1

• 5 – 15 września Konsultacje wewnętrzne – Runda 2

• 8 wrzesień Posiedzenie Komitetu Sterującego OM

• 20 września Diagnozy sektorowe – projekt

• 1  – 15 października Konsultacje społeczne projektu Diagnozy ogólnej OM

• 23 – 24 października Prezentacja projektu Diagnozy Ogólnej OM na 
Kongresie Smart Metropolia 2014 

• 20 listopada Przekazanie finalnej wersji Diagnoz sektorowych i 
Diagnozy ogólnej OM
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Dlaczego warto walczyć o wspólny obszar 
metropolitalny ?metropolitalny ?



Dlaczego metropolia???

● Uwarunkowania geograficzne 

● Biegun wzrostu

● Efekty zasysania (wiru) oraz rozprzestrzeniania ●

● Korzyści, ich skala, udziałowcy 

(podstawowymi beneficjentami są mieszkańcy 

polityka place oriented, human oriented)

● Efekty synergiczne 

● Bank Światowy,  Unia Europejska  



Nowy paradygmat rozwoju

■ Nowe podejście do polityki rozwoju –podkreślenie roli największych 
metropolii – wskazówki dla polityki rozwojowej 

(zarówno szczebla państwowego jak i regionalnego)

■ Świat gospodarczy nie jest płaski; 

wypiętrzają się w nim wierzchołki (metropolie), 

które mają zdolność wytwarzania impulsów wzrostu 

i  generowania pozytywnych efektów na otoczenie

(współpraca sieciowa między metropoliami)



Produkt krajowy brutto na kilometr kwadratowy w Europie Środkowej w roku 2008

Źródło: Gill J., 2010, Regional development policies: place-based or people-
centred, The World Bank, Washington D. C., October



Produkt krajowy brutto na kilometr kwadratowy w Polsce 
(w roku 2008)





Model Centralnego Sześciokąta

P. Korcelli, Projekt Koncepcji Przestrzennego Zagospodarowania Kraju do roku 2033 , 

Instytut Geografii i Przestrzennego Zagospodarowania PAN.

W obszarze sześciokąta leży
1/3 powierzchni kraju, ok. 2/3 ogólnej 

liczby ludności (ok. 22 mln)
i wytwarzane jest ok. 4/5 PKB



Nasz Obszar Metropolitalny 



Obszar oddziaływania 
rdzenia OM



OM na mapie świata

Czy jesteśmy peryferiami????Czy jesteśmy peryferiami????



Mapa sztucznej jasności nocnego nieba dla Europy. Kolory oznaczają różne 
wartości ilorazu jasności sztucznej do jasności naturalnej 

(autorzy: P. Cinzano, F. Falchi, C. D. Elvidge; © Royal Astronomical Society)



Mapa lotów, 07.09 2014, godz. 20.52



Duży potencjał 

• Położenie

• Dobra identyfikacja (rozpoznawalność ) regionu

• Możliwości związane 

z rozwojem sieci transeuropejskich 

(transportowych, energetycznych, telekomunikacyjnych)
(zdjęcie z albumu: Polska z lotu ptaka)



3. Potencjał OM – wstępne wyniki diagnoz  



Diagnoza (Demografia i osadnictwo)

• Korzystna struktura wieku w drugiej i trzeciej strefie OM (młode społeczeństwo)

• Relatywnie wysoki przyrost naturalny (strefa druga i trzecia)

• Korzystne trendy rozwoju ludnościowego 

(na podstawie obserwacji okresu 1995-2013), głównie w zachodniej części OM

• Dość równomierna sieć osadnicza w strefie drugiej i trzeciej

• Duży zasięg oddziaływania migracyjnego, co jest istotne w warunkach niskiego 
przyrostu naturalnego, a szczególnie w warunkach ubytku naturalnego

• Liczna populacja osób w wieku produkcyjnym

• Umiarkowane skutki drugiego przejścia demograficznego



Diagnoza (kapitał ludzki i społeczny)  

• Relatywnie wysoki poziom kapitału społecznego w ramach OM

• Wielokulturowy charakter terenu składającego się na OM

• Rozwinięty sektor instytucji kultury, powiększający się o instytucje o randze 
regionalnej oraz ponadregionalnej

• Wysoki poziom zaufania w województwie pomorskim, zwłaszcza w stosunku 
do instytucji wolnego rynku na terenie OM

• „Wyjście” kultury z tradycyjnych ram (działania pozainstytucjonalne)



Gospodarka (motory wzrostu, innowacyjność, internacjonalizacja)

• Wysoki poziom przedsiębiorczości (aktywności gospodarczej) mieszkańców

• Zróżnicowanie strukturalne gospodarki OM

• Wyraźnie zarysowany profil specjalizacji

• Wysoka dynamika wzrostu produkcji sprzedanej



Gospodarka (motory wzrostu, innowacyjność, internacjonalizacja)
c.d.

• Wysoka pozycja naukowa i renoma kilku wydziałów szkół wyższych 

(np. WETI PG, MW Biotechnologii UG/GUMED)

• Pozytywny wpływ rozwoju rdzenia OM na aktywizację obszaru 
uzupełniającego, (znaczna dynamika w zakresie rozwoju przedsiębiorczości)



Gospodarka (motory wzrostu, innowacyjność, internacjonalizacja)
c.d.

● Wyraźnie określony profil eksportowy, nawiązujący do tradycji przemysłowej
regionu, bazującej na przemyśle stoczniowym i konstrukcji metalowych oraz
specyfice położenia geograficznego. Profil ten ulega przeobrażeniom, czego
przejawem jest eksport produktów technologicznie zaawansowanych

● Duża część eksportu generowana przez przedsiębiorstwa o kapitale krajowym,● Duża część eksportu generowana przez przedsiębiorstwa o kapitale krajowym,
znaczna liczba małych i średnich eksporterów

● Znaczne możliwości wzrostu produkcji i eksportu, wynikające z istniejącej bazy
przemysłowej

● Relatywna odporność OM na spadek koniunktury na rynkach światowych,
widoczna w czasie trwania światowego kryzysu gospodarczego



Infrastruktura transportowa

• Relatywnie wysoki standard dróg w układzie północ-południe oraz w części południowej OM

• Liczne zrealizowane w ostatnich latach inwestycje wewnętrzne w rdzeniu OM 

• Duże zróżnicowanie gałęziowe w transporcie osób i towarów oraz zróżnicowanie usług 
przewozowych 

• Relatywnie gęsta i dobrze rozwinięta sieć linii kolejowych, w tym jedyna w Polsce kolej 
aglomeracyjna w postaci SKM z relatywnie dużym udziałem w obsłudze aglomeracyjna w postaci SKM z relatywnie dużym udziałem w obsłudze 

• Nowoczesny i modernizowany terminal lotniczy o rosnącej liczbie pasażerów 

• Relatywnie duża liczba terminali drogowo-kontenerowych oraz centrów logistycznych

• Dogodne uwarunkowania dla rozwoju portów morskich oraz poprawa ich dostępności od strony 
morza i lądu dokonana w ostatnich latach



Energetyka i środowisko

• Duży potencjał środowiska (produkcja: rolnicza, energii wiatrowej, rozwoju 
turystyki przyrodniczej i rekreacji)

• Dobry stan sanitarny środowiska (poza strefami największych zanieczyszczeń)

• Dobre warunki przyrodnicze i niskie obciążenie inwestycyjne korytarzy 
ekologicznych dla prawidłowego funkcjonowania sieci ekologicznej w OM

(za wyjątkiem przecięcia z korytarzami transportowymi)(za wyjątkiem przecięcia z korytarzami transportowymi)

• Dobre uwarunkowania aeracyjne w aspekcie nawietrzania OM

• Istniejące zasoby odnawialnych źródeł energii, możliwe do wykorzystania do 
produkcji energii elektrycznej i cieplnej 



Rola małych miast i obszarów wiejskich w rozwoju obszaru 
metropolitalnego

• Zwartość obszarów funkcjonalnych

• Wysoki poziom przedsiębiorczości i aktywności społecznej

• Dobre uwarunkowania produkcji rolnej na Żuławach

• Duża różnorodność oferowanych usług publicznych• Duża różnorodność oferowanych usług publicznych

• Dynamiczny rozwój turystyki i rekreacji

• Dziedzictwo kulturowe regionu



Zarządzanie

•

Mocne stronyMocne strony
• Zorganizowane ruchy oddolne (inicjowane przez samorządy)

• Rosnąca świadomość konieczności wprowadzenia rozwiązań 
metropolitalnych 

• Potencjalne wsparcie opiniotwórczych kręgów  



Słabe strony
Demografia i osadnictwo

• Niekorzystna struktura demograficzna miast, (starość demograficzna)

• Postępujący proces starzenia się społeczeństwa, zwłaszcza w rdzeniu OM

• Niedopasowanie struktury płci w wieku ‘małżeńskim’, skutkujące osłabianiem 
szans na założenie rodziny (feminizacja dużych miast)

• Odpływ ludności z terenów peryferyjnych (krańce strefy trzeciej)

• Niekorzystne trendy rozwoju ludnościowego w miastach

(na podstawie obserwacji okresu 1995-2013)

• Przeszacowanie inwestycyjnych terenów mieszkaniowych.

• Bardzo zła sytuacja demograficzna niektórych części rdzenia

(Sopot, niektóre centralne dzielnice Gdyni i Gdańska)



Słabe strony

Kapitał ludzki i społeczny

• Duże zróżnicowania wewnątrz regionalne w zakresie dostępności do edukacji

• Niepełne dopasowanie kierunków kształcenia na poziomie
ponadgimnazjalnym do metropolitalnego rynku pracy, co skutkuje
niepełnym wykorzystaniem zasobów pracy (rosnące bezrobocie wśród osób z
wykształceniem wyższym)

• Malejąca wraz z poziomem wykształcenia aktywność ekonomiczna ludności

• Silne tożsamości lokalne i brak ukształtowanej tożsamości metropolitarnej



Słabe strony
Gospodarka

• Ograniczona liczba silnych podmiotów gospodarczych o kapitale krajowym

• Wysoki poziom kosztów w tym pracy, energii, koszty życia

• Ograniczony potencjał innowacyjny

• Spadek nakładów na działalność innowacyjną

• Spadek aktywności innowacyjnej

• Znaczne niedoinwestowanie jednostek naukowych (aparatura badawcza)

• Postępująca dominacja rdzenia OM w zakresie przedsiębiorczości szczególnie 
widoczna w udziale wartości produkcji sprzedanej przemysłu

• Relatywnie niski poziom internacjonalizacji gospodarki (poza gospodarką 
portową)

• Względnie wysoki eksport produktów o relatywnie niskiej wartości dodanej



Słabe strony 

Infrastruktura transportowa i energetyczna

• Peryferyjne położenie wobec innych ośrodków centralnych w kraju 
(Warszawa, Poznań, Wrocław, Kraków)

• Utrudniona dostępność komunikacyjna z obszarów peryferyjnych OM i słabe • Utrudniona dostępność komunikacyjna z obszarów peryferyjnych OM i słabe 
skomunikowanie wewnętrzne w regionie

• Znaczące potrzeby inwestycyjne w systemie elektroenergetycznym

• Niedostateczna infrastruktura przeciwpowodziowa, w tym retencja wodna 



Słabe strony
Infrastruktura transportowa i energetyczna c.d.

• Występowanie wąskich gardeł, przede wszystkim między Wejherowem a 
Gdynią oraz na dojazdach z Obwodnicy Trójmiasta 

• Brak bezpośredniego, szybkiego połączenia drogowego ze stolicą kraju 

• Stan techniczny sieci kolejowej

• Brak integracji organizacji systemów transportu publicznego na poziomie 
regionalnym oraz aglomeracyjnym oraz brak instytucji zarządzającej

i koordynującej transport zbiorowy na poziomie obszaru metropolitalnego 



Słabe strony
Rola małych miast i obszarów wiejskich

• Nierównomierny system osadnictwa:

• Koncentracja dużych miast w strefie nadmorskiej i brak większych ośrodków 
na pozostałym obszarze OM (system monocentryczny)

• Ograniczone kierunki rozwoju budownictwa mieszkaniowego w sąsiedztwie 
Trójmiasta

• Utrudniona dostępność komunikacyjna z obszarów peryferyjnych OM

i słabe skomunikowanie wewnętrzne w regionie



Zarządzanie
(koszty braku wspólnej metropolii, deficyt wspólnych instytucji)

Problemy

• Brak legitymizacji działań przez potencjalnie zainteresowane JST z powodu braku 
zdefiniowania celów i wskazania korzyści współpracy w ramach układu 

metropolitalnego 

• Trudności w osiągnięciu konsensusu dotyczącego spraw instytucjonalno-
organizacyjnych  organizacyjnych  

• Różne  interesy władz lokalnych

• Brak konsensusu politycznego 

• Brak wsparcia społecznego

• Wycofanie gmin z działań na rzecz instytucjonalizacji obszaru metropolitalnego 

• Nadmierne uzależnienie współczesnego modelu rozwoju od środków zewnętrznych 



Zarządzanie
(koszty braku wspólnej metropolii, deficyt wspólnych instytucji) cd.

■ Instytucje -niski poziom współpracy w obrębie OM, niski poziom koordynacji 
działań, w konsekwencji duplikowanie działań przez instytucje OM 

■ Ryzyko działania „wbrew sobie”-

analogia do sprzecznych znaków drogowych na jednym obszarze

■ Konkurencja sojuszników czy przeciwników?

Rozwiązanie?

WSPÓŁPRACA W OBSZARACH WSPÓLNYCH INTERESÓW 



4. KONTEKST KRAJOWY I MIĘDZYNARODOWY

• KONKURENCJA MIĘDZYNARODOWA 

• KONKURENCJA KRAJOWA 



Uwarunkowania zewnętrzne

● Silna konkurencja zewnętrzna (kraje i regiony o niższych kosztach produkcji)
oraz ze strony innych obszarów metropolitalnych

● Atrakcyjniejsze warunki na rynkach innych OM i zagranicznych (przenoszenie
siedzib firm poza region)

● Proces dezindustrializacji w Europie

● Zagrożenia geopolityczne (Rosja)

● Strategia wielkich korporacji



•Nadmorskie położenie 

(transport morski przewagą i dźwignią rozwoju

Czym przyciągać zasoby?
Przewagi 

absolutne/komparatywne/konkurencyjne

(transport morski przewagą i dźwignią rozwoju

- hub transportowy)

•Wysoka atrakcyjność osiedleńcza - relatywnie wysoki 
poziom życia

•Kierunek –partnerzy „bałtyccy”

•ncja 41



Konsultacje projektów diagnoz sektorowych



Konsultacje projektów diagnoz sektorowych



Spotkania konsultacyjne – 30 września – 15 października 2014

30.09.2014	

(wtorek)

1.10.2014	

(środa)

2.10.2014	

(czwartek)

3.10.2014	

(piątek)

6.10.2014	

(poniedziałek)

8.10.2014	

(środa)

9.10.2014	

(czwartek)

10.10.2014	

(piątek)

13.10.2014	

(poniedziałek)

15.10.2014	

(środa)

		Puck

Ratusz	Miejski
sala	Ratuszowa		

	Gdańsk

Instytut	Kultury	
Miejskiej

		
Pruszcz	Gdański

Urząd	Miasta
sala	Posiedzeń	

Kartuzy

Centrum	Informacji	
Turystycznej

	Tczew

Fabryka	Sztuk
sala	Konferencyjna	

	Nowy	Dwór	Gdański

Żuławski	Park	
Historyczny

	Malbork

Urząd	Miasta
sala	118

		Lębork

Urząd	Miasta
sala	Rajców	-	101

		
Wejherowo

Starostwo
sala	Obrad	Rady	

	Rumia

Miejski	Dom	Kultury
sala	duża

KONSULTACJE	SPOŁECZNE	Z	MIESZKAŃCAMI

	DIAGNOZY	DLA	PROJEKTU	STRATEGII	ROZWOJU	OM	DO	ROKU	2030

sala	Ratuszowa		

ul.	Plac	Wolności	1

Miejskiej

	sień

ul.	Długi	Targ	39/40

sala	Posiedzeń	

(parter)

ul.	Grunwaldzka	20

Turystycznej

sala	Konferencyjna

ul.Klasztorna	1

sala	Konferencyjna	

ul.	30	stycznia	4

Historyczny

sala	Konferencyjna

ul.	Kopernika	17

sala	118

Plac	Słowiański	5

sala	Rajców	-	101

ul.	Armii	Krajowej	14

sala	Obrad	Rady	

Powiatu

ul.	3	maja	4

sala	duża

ul.	Adama	

Mickiewicza	19

poczęstunek	ciągły

PROGRAM	KONSULTACJI	SPOŁECZNYCH

17:00	-	17:15			powitanie	gości	przez	Włodarza

17:15	-	17:25			informacja	o	projekcie

18:00	-	18:55			dyskusja	na	podstawie	zaproponowanych	tez	i	wolne	wnioski

18:55	-	19:00			podsumowanie

17:25	-	18:00			prezentacja	wniosków	z	diagnoz	sektorowych



Dziękuję za uwagę Dziękuję za uwagę 



KOMISJA STRATEGII I BUDŻETU RMG

Gdańsk, dnia 27 października 2014 r.

„Ocena funkcjonowania systemu odbioru 
odpadów komunalnych w Gdańsku.”



Podział miasta na 6 sektorów 
wg obowiązującego podziału na jednostki pomocnicze/dzielnice. 

Szacowana wielkość sektorów:
1. 75,0 tys. mieszkańców
2. 65,0 tys. mieszkańców
3. 75,5 tys. mieszkańców
4. 73,5 tys. mieszkańców
5. 73,0 tys. mieszkańców
6. 79,0 tys. mieszkańców

PODZIAŁ GDAŃSKA NA SEKTORY

6. 79,0 tys. mieszkańców



Zarząd Dróg i Zieleni w Gdańsku
- operator nowego systemu GOK

PODZIAŁ ZADAŃ NOWEGO SYSTEMU GOK

Wydział gospodarki Komunalnej Urzędu Miejskiego 
- nadzór na nowym systemem GOK

- operator nowego systemu GOK

Zakład Utylizacyjny w Gdańsku
- zagospodarowanie odpadów w nowym systemie GOK



6 2

0

3
2

Dział Opłat

Dział Księgowości

Dział Windykacji

Dział GOK

Administracja

Liczba osób:

Poziom zatrudnienia dot. GOK w ZDiZ w 2014 r. : 37 etatów.

OBSŁUGA GOK W ZDiZ

14

3
2
4

6

15
Biuro Obsługi Klienta

Infolinia

Kontrola umów



461 500 – tylu mieszka nas w Gdańsku

203 200 – liczba lokali wg GUS

204 900 – liczba lokali wg deklaracji

12 084 800  – powierzchnia lokali w m2 wg GUS

11 942 000 – powierzchnia lokali w m2 ujęta w deklaracjach

STATYSTYKA SYSTEMU GOK

11 942 000 – powierzchnia lokali w m2 ujęta w deklaracjach

325 – tyle kg odpadów produkuje każdy z nas w ciągu roku 

86 – % liczby mieszkańców deklarujących segregację odpadów



63 323 – tyle jest w mieście ustawionych pojemników na odpady

1 179 – tyle zestawów kolorowych pojemników ustawiono 
w wybranych punktach miasta (makulatura, plastik, szkło)

56 – tyle obsługujemy spółdzielni mieszkaniowych

4 986 – tyle obsługujemy wspólnot mieszkaniowych

21 000 – tyle obsługujemy domów jednorodzinnych

STATYSTYKA SYSTEMU GOK

21 000 – tyle obsługujemy domów jednorodzinnych

12 000 – tyle obsługujemy firm/urzędów/instytucji

36 000 – liczba pierwszych deklaracji złożonych do 01.07.2013 r.

47 820 – liczba czynnych deklaracji

89 100 – liczba deklaracji zarejestrowanych w systemie GOK



7 817 – ilość wysłanych upomnień

80 – tyle % podatników zapłaciło 

20 – tyle % jest wciąż w trakcie procedury wyjaśniającej 

UPOMNIENIA DLA SKŁADAJĄCYCH DEKLARACJE

2 950 – wysłano wezwań do poprawy deklaracji

75 – tyle % podatników poprawiło deklarację 

25 – tyle % podatników nie dostarczyło dokumentu na wezwanie



Dla właścicieli nieruchomości objętych systemem gospodarowania odpadami 
komunalnymi, zlokalizowanych na terenie Miasta Gdańska został uruchomiony 
nowy System e-deklaracji.
Zalogowanie się do systemu jest moŜliwe poprzez stronę 
www.czystemiastogdansk.pl- zakładka „złóŜ deklarację”.

Nowe narzędzie pozwala na złoŜenie deklaracji zmieniającej do juŜ 
przesłanych lub złoŜonych w ZDiZ deklaracji o wysokości opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ich wydrukowanie.

PANEL DO ELEKTRONICZNEJ OBSŁUGI MIESZKAŃCÓW

Dodatkowo program ten umoŜliwia sprawdzenie danych dotyczących 
posiadanych nieruchomości, salda rozliczeń naleŜnej opłaty 
za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz zgromadzonych w tym celu 
danych osobowych.

Aby otrzymać login i hasło konieczne jest osobiste stawiennictwo właściciela 
nieruchomości lub jego pełnomocnika w siedzibie Zarządu Dróg i Zieleni w 
Gdańsku - Biuro Obsługi Klienta z dokumentem potwierdzającym toŜsamość 
lub upowaŜnieniem.



Sprawy związane z gospodarką odpadami 
mieszkańcy mogą załatwić poprzez:

OBSŁUGA KLIENTA GOK W ZDiZ

Zgłoszenia telefoniczne (miesięcznie)

300 zgłoszeń dot. odbioru odpadów (pojemniki, harmonogram)
2000 zgłoszeń dot. spraw finansowych (wezwania, upomnienia) 

mieszkańcy mogą załatwić poprzez:

• osobiście w Biurze Obsługi Klienta,

ul. Partyzantów 36, Gdańsk, bud. D

• infolinię, tel. 58 731 64 64

• dedykowaną stronę internetową: 
www.czystemiasto.gdansk.pl



244 szt. – tyle żółtych kartek wydano w ciągu 15 m-cy

100  %  upomnianych osób poprawiło jakość odpadów100  %  upomnianych osób poprawiło jakość odpadów

ŻÓŁTE KARTKI



POZIOM WYTWARZANYCH ODPADÓW DOMOWYCH
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Dla wszystkich

Dodatkowo dla aktywnych

„mokre” „suche” „zmieszane”

DWA POZIOMY SEGREGACJI ODPADÓW

„papier i tektura” „tworzywa sztuczne” „szkło białe i kolorowe”



Organizatorem odbierania
odpadów surowcowych na
terenie Gdańska jest
Zakład Utylizacyjny, który
jako właściciel zestawów

Segregacja odpadów  „u źródła” jest oparta na 
systemie cztero-pojemnikowym, w skład którego wchodzą:

DARMOWY SYSTEM ZBIÓRKI ODPADÓW SUROWCOWYCH

jako właściciel zestawów
pojemników zajmuje się
ich dystrybucją i utrzyma-
niem oraz odbiera odpady
i zagospodarowuje je.

Odbiór odpadów 
surowcowych jest 

bezpłatny.



28%

33%

STRUKTURA POJEMNIKÓW DO SELEKTYWNEJ ZBIÓRKI

8%

31%

szkło bezbarwne

szkło kolorowe

tworzywo sztuczne

makulatura
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POZIOM ZBIÓRKI ODPADÓW SUROWCOWYCH



↑32%

SELEKTYWNA ZBIÓRKA ODPADÓW DOMOWYCH

rok 2012/2013 rok 2013/2014



SZACUNKI NA ROK 2020
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brakująca ilość surowca do osiągnięcia 

W celu osiągnięcia 
wymaganego poziomu 
recyklingu w roku 2020 na 
poziomie 50%, GMG powinna 
przekazać do recyklingu ok. 
34,2 tys. Mg34,2 tys. Mg surowców.
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50% brakująca ilość surowca do osiągnięcia 
poziomu w 2020

masa surowców zebrana przez firmy 
wywozowe i przekazana do recyklingu w 
2013
masa surowców zebrana przez ZU i 
przekazana do recyklingu w 2013

masa surowców wytworzona na sortowni w 
2013



rok 2013 2014 2015 2016 2017 2018 2019 2020

Poziom recyklingu i przygotowania do 
ponownego użycia frakcji: papieru, 
metali, tworzyw sztucznych i szkła  [%]

wymagane 12 14 16 18 20 30 40 50

osiągnięte 14,9 15,0

rok 2013 2014 2015 2016 2017 2018 2019 2020

Poziom recyklingu, przygotowania do 
ponownego użycia i odzysku innymi 

wymagane 36 38 40 42 45 50 60 70

WYMAGANE POZIOMY ODZYSKU ODPADÓW

Dzięki segregacji Miasto uzyskało wymagany prawem poziom odzysku i recyklingu 
odpadów oraz ograniczyło składowanie odpadów ulegających biodegradacji

metodami innych niż niebezpieczne 
odpadów budowlanych i 
rozbiórkowych [%]

osiągnięte 88,3 88,1

rok
16 lipca 

2013
2014 2015 2016 2017 2018 2019

lipiec 
2020

Dopuszczalny poziom masy odpadów 
komunalnych ulegających 
biodegradacji przekazywanych do 
składowania w stosunku do masy tych 
odpadów wytworzonych w 1995 r. [%]

wymagane 50 50 50 45 45 40 40 35

osiągnięte

do 
16 
lip.

po 
16 
lip. 45,2

65 50



NIELEGALNE WYSYPISKA

[Mg]

242 
szt.

257 
szt.

240 
szt.

134 
szt.



BROSZURA INFORMACJA

Miasto Gdańsk wydało Miasto Gdańsk wydało 
200 tys. broszur, które trafią 
do wszystkich mieszkańców 

Gdańska.
Ponadto dystrybuowane będą 

w BOK, w GZNK oraz 
w Zespołach Obsługi 

Mieszkańców UMG



W GDAŃSKU ZDECYDOWANIE TANIEJ

Maksymalna wielkość opłaty za wywóz odpadów komunalnych

Lp. Metoda
Maksymalna wielkość opłaty * 

(zgodnie z ustawą ucpg)
Miasto Gdańsk

1.
Od mieszkańca - 2% dochodu 

rozporządzalnego
25,98 zł 10,22 zł

2.
Za m3 zużytej wody - 0,7% dochody 

rozporządalnego
9,09 zł 3,34 zł

3.
Za m2 powierzchni lokalu mieszkalnego - 1,04 zł 0,44 zł3.

0,08% dochodu rozporządzalnego 1,04 zł 0,44 zł

4.
Za gospodarstwo domowe - 5,6% dochodu 

rozporządzalnego
72,74 zł 23,27 zł

*   Dochód rozporządzalny wg GUS za 2013 rok - 1.299 zł

Ad.1. Liczba mieszkańców Gdańska - 462.427 osób

Ad.2. Zużyta woda w gospodarstwach domowych - 16.965.000 m3

Ad.3. Powierzchnia lokali mieszkalnych 11.942.000 m2

Ad.4. Liczba gospodarstw mieszkalnych - 203.200



23,27 zł  ryczałt

52,88 m2 pow. lokalu

PORÓWNANIE OPŁATY RYCZAŁTOWEJ DO INNYCH METOD

Wysokość opłat dla poszczególnych gospodarstw domowych segregujących odpady 

6,98 m3

zużycia wody 
w lokalu 23,23 m2       46,45 m2            69,68 m2           92,91 m2          116,14 m2



ZMIANY W USTAWIE UCPG

Lp. Art. Istotne zmiany

1 Art. 2

Rozszerzono pojęcie właściciela nieruchomości oraz obowiązki właściciela nieruchomości w 
przypadku spółdzielni mieszkaniowych: 
„a w przypadku spółdzielni mieszkaniowych - zarząd spółdzielni w rozumieniu ustawy z dnia 16 

września 1982 r. - Prawo spółdzielcze  (Dz. U. z 2013 r. poz. 1443).”

2 Art. 3 Ograniczono pojęcie punktu selektywnego zbierania odpadów komunalnych jako stacjonarnego

3 Art. 4

Zobowiązano Ministra Środowiska do określenia:
•rodzaju odpadów komunalnych podlegających obowiązkowemu selektywnemu zbieraniu 
•sposobu selektywnego zbierania wybranych frakcji odpadów 
•warunków określających spełnienie wymogu selektywnego zbierania odpadów•warunków określających spełnienie wymogu selektywnego zbierania odpadów

4 Art. 6
Odwrócono podejście ustalenia stawek opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi  
i uznano jako podstawową, stawkę opłaty przy deklaracji selektywnego zbierania odpadów 
(potwierdzenie założeń Gdańska)

5 Art. 6d
Wprowadzono obowiązek odrębnego zlecania odbieranie odpadów komunalnych od właścicieli 
nieruchomości, dotychczas można zlecać łączną usługę odbioru i zagospodarowania odpadów 
(Gdańsk już w 2012 r. podjął decyzję zgodną z obecnymi zmianami)

6 Art. 6k
Ustalono maksymalne stawki opłat za odbiór i zagospodarowanie odpadów komunalnych w oparciu 
o dochód rozporządzalny ustalany przez GUS



Wojewódzki Sąd Administracyjny w Gdańsku wyrokiem z dnia 17 czerwca 2014 r. uznał

za niezasadną skargę Lokatorsko – Własnościowej Spółdzielni Mieszkaniowej „Morena”

w Gdańsku, podtrzymując interpretację indywidualną Prezydenta Miasta Gdańska w

sprawie deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz

obowiązku ponoszenia opłat z tego tytułu.

Sąd uznał, iŜ zarzut naruszenia przepisów art. 2 ust.1 pkt 4 i ust.3, art. 6 h, art. 6m ust. 1 ustawy z dnia

13 września 1996 r. o utrzymaniu czystości i porządku w gminach (Dz. U. z 2013 r. poz. 1399 z poz. zm.),

SKARGA NIEZASADNA

w związku z art. 27 ust. 2 oraz art.4 ust. Sr 4 ustawy z dnia 15 grudnia 2000 r. o spółdzielniach

mieszkaniowych (Dz. U. z 2013 r. poz. 1222) jest niezasadny.

Z uwagi na fakt, ze opłaty za gospodarowanie odpadami wnoszone przez właścicieli lokali nieruchomości na

rzecz gmin w świetle obecnych unormowań są daniną publicznoprawną nie wynika, Ŝe spółdzielnie

mieszkaniowe nie mogą być nią obciąŜone, a więc takŜe są – w ocenie Sądu – zobowiązane do składania

przedmiotowych deklaracji.

Z tych względów zarzuty skargi nie zasługiwały na uwzględnienie i zostały oddalone.



1. Wymagania sprzętowe (np. wyposażenie samochodów w wagi).

2. Częstotliwość odbierania odpadów z nieruchomości.

3. Sposób odbierania odpadów wielkogabarytowych.

4. Sposób odbierania odpadów zielonych.

CO MOŻE SIĘ ZMIENIĆ W NOWYCH UMOWACH

4. Sposób odbierania odpadów zielonych.

5. Poprawa weryfikacji selektywnego zbierania odpadów. 

6. Częstotliwość mycia pojemników.

7. Procedury naprawy i wymiany uszkodzonych pojemników.




